
Algemene beschouwingen Voorjaarsnota 2016 CDA 
 
Het CDA spreekt haar waardering uit voor de voorliggende voorjaarsnota. Er is door het college 
en de betrokken ambtenaren hard gewerkt en het resultaat mag er zijn. Niet alleen is deze 
voorjaarsnota degelijk onderbouwd en voorzien van een zorgvuldige en prudente financiering 
maar tevens is het door de digitale vorm een product van de huidige tijd dat inhoudelijk goed 
aansluit op recente ontwikkelingen dat bovendien vanuit duurzaamheidsoogpunt papier en 
drukinkt bespaard. Het voor de niet digitaal georiënteerden wellicht aardig geweest om ook een 
pdf-versie beschikbaar te stellen. Wellicht voor een volgende keer. 
 
De wereld waarin wij leven verandert voortdurend. In ons werkveld zien wij dit terug in o.a. de 
klimaatveranderingen. Grotere temperatuurverschillen, een stijgende zeespiegel, hogere 
piekafvoeren in de rivieren en meer en grilliger neerslag zijn voorbeelden hiervan. Dit soort zaken 
zullen steeds meer van invloed gaan zijn op het dagelijks functioneren van de inwoners van ons 
land. Het ligt dan ook in de lijn der verwachting dat er langzamerhand meer belangstelling zal 
komen voor de rol en verantwoordelijkheid van de waterschappen. Een verantwoordelijkheid die 
we zeer serieus zullen moeten nemen te meer omdat het in lijn der verwachting ligt dat garanties 
op het gebied van "veiligheid" en "droge voeten" in de toekomst waarschijnlijk niet overal meer 
vanzelfsprekend zullen zijn. Wij willen ons als CDA er echter niet zomaar bij neerleggen dat een 
deel van onze ingelanden niet altijd droge voeten houdt. Samen met de inwoners willen we 
zoeken naar mogelijkheden om het systeem zodanig robuust te maken dat de risico's minimaal 
worden. Hierbij kunnen we lessen uit Kockengen leren. In ons CDA-verkiezingsprogramma 
hebben we hier ook op ingezet. Eigenlijk willen we, samen met andere betrokken partijen en 
bewoners, de “rode taartpunt” zo veel mogelijk wegwerken of alleen beperken tot agrarisch 
gebied. Het CDA vindt dat het waterschap hierover een brede maatschappelijke discussie moet 
aangaan, waarbij we de inwoners keuzes over investeringen en eventueel bijbehorende 
kostenverhogingen kunnen voorleggen en handelingsperspectief kunnen bieden. Ook de Provincie 
is hierbij een belangrijke gesprekspartner als het om de normering gaat.  
 
Het college laat met deze voorjaarnota zien dat HDSR op een gedegen en inhoudelijk goede 
manier bezig is met vraagstukken in haar beheersgebied. We participeren in grote en minder grote 
projecten op het gebied van waterveiligheid, we verlenen actief medewerking aan beheersgebied 
overstijgende projecten zoals de KWA+, maar ook op lokaal niveau is ruimte voor participatie 
zoals blijkt uit de impulsregeling.  
 
Anticiperen op dergelijke ontwikkelingen vraagt om voldoende inzicht maar ook om goede 
communicatie. Niet alleen zenden maar ook een luisterend oor kunnen bieden. De voorliggende 
problemen helder analyseren en verwoorden en gezamenlijk met betrokkenen de voorliggende 
problemen oppakken en oplossen tot maximaal haalbare tevredenheid. Juist bij de grote 
vraagstukken past de aanpak volgens “Samen Doen”. De denkgroep heeft voor de aanpak van 
Samen Doen al een aanzet gegeven waar we wellicht binnenkort in het AB op terug komen. 
 
Als CDA lezen wij in deze voorjaarnota serieus, gedragen en goed onderbouwd beleid hetgeen 
wij toejuichen! Wij zijn van mening dat het waterschap succesvol zal zijn en blijven in de 
uitvoering van haar taken als er voldoende aandacht blijft voor wederzijdse belangen en 
samenwerking. Niet voor niets was het thema van ons verkiezing dan ook "Samen leven met 
Water". Daarnaast zal er voldoende aandacht geschonken moeten worden aan behoud en 
ontwikkeling van gekwalificeerd personeel. Wij zijn er van overtuigd dat HDSR alleen met de 
juiste mensen in staat zal zijn om de komende jaren de uitdagingen het hoofd te bieden.  
 
Hoewel de voorjaarsnota ons dus tevreden stemt, ook vanwege de kano op het digitale voorblad, 
blijven wij aandacht vragen voor zaken als recreatief (mede)gebruik, het behouden van voldoende 



aandacht voor duurzaamheidsthema's zoals het investeren in energieopwekking en het hergebruik 
van grondstoffen. Voor het onderdeel recreatief medegebruik kan wat ons betreft dat de impuls 
regeling van 100.000 euro voor burgerinitiatieven ter uitwerking van Waterkoers, deels hiervoor 
ingezet worden. 
 
Wij hopen op wat extra aandacht voor bovengenoemde punten en spreken hierbij de verwachting 
uit dat het college op dezelfde goede en constructieve wijze invulling zal geven aan de uitvoering 
van het voorliggende beleid als waarmee de voorjaarnota tot stand is gekomen. 

 

Uit te spreken door Ko Droogers, fractielid CDA in het AB van HDSR op 6 juli. 

 


